
جـامعه

میز خبر

افقي
1- پايتخت هلند- زمان مربوط به رويدادي

2- شــاعر از آنان چشــم ياري داشت- دشمن 
حق- گرمي بازار

3- آب صــاف و گوارا- آخرين تــراژدي ولتر- از 
سنگ هاي زينتي گرانبها

4- پادشــاه مادها كه همــدان را پايتخت خود 
برگزيد- بسنده- جواب »هوي« 

5- شهر برج طغرل- آواز- فرز- تلخ
6- میداني در تهران- ته نشین مايعات- بالاتر از 

آن رنگي نیست
7- استاني در شرق عراق- شهر نزديك كاشان- 

دالانه
8- كنايه از جاي پرسروصدا

9- خودداري از پرداخت وجه برات- رهرو- پول 
نیجر

10- ســرزمین خونبار كربلا- چــراگاه- زادگاه 
نیما

11- اســم آذري- آرايــش هنــري- وجــود و 
هستی- نو و باز نشده

12- گداختن– رد و اثر- شهري مهم در هند
13- اســتخواني در گوش- فیلم علی حاتمی- 

ايالتي در آمريكا با مركزيت سالت لیك سیتی
14- تهي- پايتخت بنگلادش- تیراندازي پیاپي

15- نجیــب زاده ای كــه از طرف شــاه منصب 
افتخاری به  او داده می شد- كشور چاي در آسیا

عمودی
1- ردپا- از شهرهاي هرمزگان- صاعقه

2- ستاره سابق میلان و تیم ملي ايتالیا- تفحص 
و تحقیق

3- خانه با عرصه مشــجر- گاوچران آمريكايي- 
فوق

4- جاذبــه ســیاحتي انزلي- نان پــاره گدايي- 
مهاجم رئال مادريد

5- رود فرانسوي- قنات- چرم براق
6- وزني در طلافروشی- راحتي- آبادي

7- نوعي كشت- مهنا- قابله 
8- پول آلمــان پیش از يورو- راز فاش شــده- 

پست و فرومايه

9- طنزگو- لنگرگاه- درخت قالي 
10- صابون خیاطي- مسافت شرعي- میوه تازه 

به بازار آمده
11- زيندار- رنگ دار- فرمان خودرو

12- حاجــت و مقصود- ســرودهاي آســماني 
زرتشت- جنگل خاص مناطق سردسیري

13- هر يك از بخش هاي قــرآن- ضدزمینی!- 
ستاره هلندي بايرن مونیخ

14- از گل هاي آپارتماني- فیلم خامي كه هنوز 
فیلمبرداری و استفاده نشده است

15- هم به معنی تشــكر اســت و هم به معنی 
سرنوشت- افشرده آلو- نظرات انتخاباتي

جدول شماره 1100

حل جدول شماره 1099

گزارش غبار خوزستان این هفته در 
مجلس خوانده می شود

مهر|  گزارش كمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی از بحران ريزگردهای خوزستان، درهفته 

پیش رو درصحنه مجلس قرائت می شود. 
نمايندگان مجلس شــورای اسلامی درهفته 
پیش رو در روزهای يكشنبه، سه شنبه و چهارشنبه 
جلسه علنی خواهند داشــت.  نمايندگان دراين 
هفته مواد باقیمانده از لايحه هوای پاک را بررسی 
خواهند كرد.  در ادامه ايرادات شورای نگهبان به 
طرح تقويت و توســعه نظام استاندارد در صحن 
علنی مجلس بررســی خواهد شد.  طرح تنقیح 
قوانین مالیاتی كشور كه يك فوريت آن درجلسه 
علنی 23 خردادماه  سال قبل به تصويب رسیده 
است، درهفته پیش رو در دستور كار مجلس قرار 
خواهد گرفت.  در ادامه جلسات علنی هفته آينده 
مجلس لايحه حفاظت و مديريــت تالاب های 
كشــور، لايحه معاضدت قضائی در امور كیفری 
بین ايران و كره، لايحه اســترداد مجرمین بین 
ايران و كره و طرح اصلاح ماده يك قانون توسعه 
حمل ونقل عمومی و مديريت مصرف سوخت در 
دستور كار قرار خواهد گرفت.  درجلسات علنی 
هفته آينده مجلس وزير بهداشت، درمان و آموزش 
پزشكی برای پاسخ به سوال محمد دهقان نماينده 
مردم طرقبه و چناران و وزير راه وشهرسازی برای 
پاسخ به سوال نادر قاضی پور نماينده مردم ارومیه 
درصحن علنی مجلس حضور خواهند يافت.  در 
دســتور كار هفته آينده مجلس قرائت گزارش 
كمیســیون عمران درباره نحوه اجرای ماده 70 
قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی 
از مقررات مالی دولت، قرائت گزارش كمیسیون 
انرژی درمورد بحران اخیر ريزگردها و قطعی آب 
و برق در استان خوزســتان و نیز قرائت گزارش 
كمیســیون اقتصادی دربــاره تصويب تقاضای 
تحقیق و تفحص از عملكرد مناطق آزاد تجاری، 

صنعتی و ويژه اقتصادی اعلام شده است. 

رئیس اداره میراث فرهنگی فردوس:  

قنات کشف شده »تون« ۸۰۰ ساله است
ایلنا|  قدمت سازه های پاياب قنات كشف شده 
درشهر تاريخی تون فردوس به 700 تا 800 سال 

پیش برمی گردد. 
رئیس اداره میراث فرهنگی، صنايع دســتی و 
گردشــگری فردوس  با اعلام اين مطلب گفت: 
»اين ســازه های زيرزمینی درپی بارندگی های 
اخیر درشــهر تاريخی تون و فرونشست زمین 
درمحدوده تاريخی ســادات ازمحلات پنجگانه 
شهر تاريخی نمايان شد.« اقدس كرم پور ادامه داد: 
»پاياب محل دسترسی به آ ب قنات بوده و از آنجا 
كه برخی قنات ها سطح آبشان پايین بوده است. در 
زمان های قديم برای دسترسی به آب آنها مسیری 
پلكانی ايجاد می كرده اند.« به گفته او، آواربرداری 
و پاكسازی پاياب شــهر تاريخی تون برای انجام 

عملیات مرمتی و حفاظتی از آن آغاز شده است. 
رئیــس میراث فرهنگــی، صنايع دســتی و 
گردشگری فردوس همچنین اضافه كرد: »قدمت 
اين پاياب ها به دوره صفوی و 700 تا 800 ســال 
قبل می رســد، ولی به دلیل قدمت 5هزار ساله 
اين منطقه باستانی و سابقه سكونت دراين شهر 

كارهای پژوهشی دقیق تری بايد انجام شود. 

معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده:  

حضور زنان در شورای شهر می تواند 
»حق زنان در شهر« را مطالبه کند

ایسنا| »راه انــدازی پارک های بانوان، بازارچه  
و نمايشگاه دايمی عرضه و فروش صنايع دستی، 
كلینیك های تخصصی بیمارستانی ويژه زنان و 
اماكن ورزشــی خاص زنان به ويژه استخر برخی 

از مطالبات عمومی زنان در سراسر كشور است.«
شهیندخت مولاوردی، معاون رئیس جمهوری 
در امور زنــان و خانواده با اعــلام اين خبر گفت: 
»تفكیك و مرز مشــخصی بین مطالبات زنان 
شهری و روستايی نداريم. مطالبات عمومی زنان 
بايد مورد توجه جدی شوراها قرار گیرد و با توجه 
به نیازها و امكانات محلی تحقق اين خواسته ها را 

پیگیری كنند.« 
او با بیان اين كه شوراهای اسلامی شهر و روستا 
پارلمان های محلی هســتند، ادامــه داد: »اين 
شــوراها وظیفه قانونگذاری و نظارت بر عملكرد 

شهرداری ها يا دهیاری ها را دارند.« 
معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده 
گفت: »ثبت نام زنــان در انتخابات شــوراهای 
اسلامی شهر و روستا فرصتی برای تحقق »حق 
آنان بر شهر« بود و تا زمانی كه چه در شهر و چه 
در روستا به تعداد لازم زن در تركیب اين شوراها 
نداشته باشیم، كمتر می توان به تحقق حق آنان 
بر شهر امیدوار بود. حضور زنان درشوراها می تواند 
بسیار كمك كند كه شهر و روستا محلی مناسب 
برای زندگی زنان باشد اما درحال حاضر شاهد اين 

وضع نیستیم.« 
مولاوردی ادامه داد: »امیــدوار بوديم كه زنان 
از ثبت نام در انتخابات شــوراهای اسلامی شهر و 
روستا استقبال گسترده ای كنند ولی اين اتفاق 
رخ نداد. بايد آسیب شناسی شود كه چرا با وجود 
تحولات رخ داده در چهار سال اخیر، زنان زيادی در 
انتخابات شوراها ثبت نام نكرده اند ولی امیدواريم 
در انتخابات اقبال بیشتری به زنان و برنامه های آنها 
شود و تغییر محسوسی درتعداد آنان در شوراها 
داشته باشــیم و زنانی كه درحوزه های مختلف 
متخصص هستند، وارد اين پارلمان های محلی 

شوند و تاثیرگذار باشند.« 
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اطلاعیه بنیاد مستضعفان درباره مالکیت 
کاخ های »سعدآباد« و »نیاوران«

موظف به اجرای احکام قطعی 
محاکم قضائی هستیم

  رئیس سازمان میراث فرهنگی: 
متولی سعدآباد و نیاوران باید بخش 

غیرانتفاعی باشد
شهروند|  بــا ادامه جدال ســازمان میراث 
فرهنگی و بنیاد مستضعفان بر سر مالكیت دو 
كاخ بزرگ پايتخت، بنیاد مستضعفان با انتشار 
اطلاعیه ای اعــلام كرد كه خــود را موظف به 

اجرای احكام قطعی محاكم قضايی می داند.
پس از پاسخ معاونت میراث فرهنگی كشور 
به ادعاهای مطروحه از سوی بنیاد مستضعفان 
مبنی بر مالكیت دو كاخ نیاوران و سعدآباد، اين 
بنیاد در كنار بی پاســخ گذاشتن تمام سوالات 
رســانه ها درباره برنامه خود برای اين دو كاخ، 
در واكنش به اظهارات مسئولان سازمان میراث 

فرهنگی كشور اطلاعیه ای منتشر كرد.
در ايــن اطلاعیه، به نقل از غفــور پاكنهاد، 
معاونــت امور حقوقــی، توســعه مديريت و 
منابع اين بنیاد آمده است: »موضوع مالكیت 
كاخ های نیــاوران و ســعدآباد در قوه قضائیه 
)هیأت رســیدگی بــه پرونده هــای موضوع 
اصل 49 قانون اساســی( مطرح   است و بنیاد 
مستضعفان انقلاب اســلامی كماكان خود را 
موظف به اجرای احكام قطعی محاكم قضايی 

می داند.«
اين اطلاعیه همچنین خواســتار شده است 
كه »با توجه بــه صلاحیت ذاتی قــوه قضائیه 
و تا صــدور حكم قطعی درخصــوص موضوع 
مطروحه، از چاپ و نشر هر گونه مطلب خلاف 
واقع كه موجب تشويش اذهان عمومی است، 
توسط رسانه های جمعی، بالاخص مطبوعات 

محترم اجتناب شود.«
اين اطلاعیــه در حالی اســت كــه پس از 
جدال هــای مطرح شــده، زهــرا احمدی پور، 
معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان میراث 
فرهنگی، صنايع دســتی و گردشــگری كشور 
روز پنجشــنبه در صفحه تويیتر خود نوشت: 
»ســعدآباد و نیاوران بخش مهمــی از هويت 
تاريخی و سیاســی تهران و ايران اســت بايد 
متولی اين هويت تاريخی دستگاهی باشد كه 

نگاهش و مسئولیتش غیرانتفاعی است.«
دعوا بر سر مالكیت اين دو كاخ پايتخت بعد 
از سه  سال خاموشی بار ديگر از سر گرفته شده 
است. در حالی  كه بنیاد مســتضعفان روی دو 
مجموعه نیاوران و سعدآباد دست گذاشته و با 
اشاره به رأی شــعبه 6 دادگاه انقلاب می گويد: 
»دادگاه بــدوی بــه نفع بنیاد مســتضعفان و 
مالكیت آن بر اين دو كاخ رأی داده اســت.« اما 
مسئولان سازمان میراث فرهنگی با استناد به 
ماده يك لايحه قانونی مصوب شــورای انقلاب 
به تاريخ 23 فروردين ماه  سال 5، ماده 2 همین 
لايحه و همچنین بنــد 5 مصوبه هیأت وزيران 
مورخ 2 آذر مــاه 60 معتقدند كاخ های نیاوران 
و سعدآباد يكی از واحدهای تابعه اين سازمان 

است. 

بهداشتشهری

سخنگوی وزارت بهداشت در مناظره با وزیر بهداشت دولت دهم 
گفت در سه  سال 21 هزار تخت بیمارستانی اضافه شده است

 یک مناظره جنجالی 
 یک دفاع تمام قد 

10سال از قرارداد پروژه ساخت مترو اهواز  توسط شرکت کیسون مي گذرد  

مترو اهواز در کما
  رئیس شوراي شهر اهواز  :   نگران قضائي شدن پرونده هستیم

    مدیرعامل قطار شهري اهواز در گفت وگو با »شهروند«: از  سال 93 تا 95 
حدود 160میلیارد تومان به پیمانکار مترو اهواز پرداخت شده است

شهروند|  مردم از 10 سال قبل منتظر برچیده 
شــدن آن حصارهاي آبي اند تا كلانشهر اهواز هم 
مترودار شود، اما هنوز كه هنوز است اختلاف هاي 
مالي میان پیمانكار و كارفرما پابرجاست و كار روي 
زمین مانده است. قرار بود خط يك مترو اهواز 4 ساله 
شرق و غرب اهواز را به هم وصل كند اما از آن زمان 
بیش از 6 سال گذشــته و حالا  كار به دستگاه هاي 
بالادستي رسیده است. چند روز قبل هم هوشنگ 
خندان دل، معاون عمرانی وزير كشور در بازديدي كه 
از اين پروژه داشت به كارفرما و پیمانكار پروژه قطار 
شهری اهواز فرصت يك ماهه داد تا اگر اختلافات 
را كنار نگذاشــتند تصمیمات جديدی در اين باره 
گرفته شــود؛ اختلافاتي كه همزمان با تحريم ها و 
افزايش قیمت دلار به اوج رســید. شركت كیسون 
كه طرف قرارداد شهرداري اهواز بود براي دور زدن 
تحريم ها، يك شــريك چیني گرفت تا واگن های 
قطــار و پله برقی ها تامین شــود، امــا حتي ورود 
»نورنكو« شــريك چیني هم مشكل را حل نكرد و 
تامین اعتبار پروژه، اختلاف را عمیق تر كرد. براساس 
آخرين گزارش ها در سه سال گذشته پروژه ساخت 
مترو اهواز تنها سه درصد رشد داشته است؛ حرفي 
كه نه تنها معاون عمراني وزير كشور كه  مديرعامل 
قطار شهري اهواز هم در گفت وگو با »شهروند« آن 
را تايید مي كند: »اختلاف ها به ماهیت »فاينانس« 
قــرارداد برمي گردد كه به دلیل تحريم و مســائل 
مالي كشور از آن استفاده شد. متاسفانه فاينانس ها 
محقق نشــد و بار مالي پروژه گردن دولت افتاد. از 
سوي ديگر پیمانكار ادعا كرده كه در روند انجام كار 
تغییراتي انجام شده است كه البته تمام اينها به هیأت 
داوري ارجاع شد و منتظر پاسخ و گزارش نهايي آنها 
هستیم.« شهرام شاهین زاده درباره بازديد معاون 
وزير كشــور از پروژه در حضور مسئولان شهري و 
پیمانكار هم می گويد: »پیشرفت سه درصدي پروژه 
در سه سال گذشته براي ايشــان هم مايه تاسف و 
نگراني بود چون اين  درصد بسیار پايیني است آن 
هم با وجود اينكه پروژه تامین اعتبار خوبي هم داشته 
است، بنابراين موضوع نشان مي دهد كه اختلافات 
تنها مالي نیست اگر چه ادعاهاي مالي اولیه پیمانكار 
بسیار بیشتر از رقم قراداد است.« به گفته او كار در 
مگاپروژه هاي اين چنیني كــه با چندصدمیلیارد 
اعتبار انجام مي شود، كار پیش پا افتاده اي نیست و 
تصمیمات آن بايد در كلان كشور گرفته شود: »در 
نهايت تصمیمات درباره اين پروژه را شوراي عالي 
فني كشور تايید مي كند ضمن اينكه پیمانكار هم 
حقوقي براي خود متصور اســت كه بیشتر درباره 
مابه التفاوت ها است كه البته تیم هاي كارشناسي 
نظر ديگري در اين باره دارد.« رقم اولیه قرارداد اين 
پروژه با شركت كیسون در مدت 4 ساله حدود 700 
میلیون دلار بوده اســت آن هم در شرايطي كه اين 
مقام شهري مي گويد كه از  ســال 93 تا 95 حدود 
160میلیارد تومان به پیمانكار پرداخت شده است 
كه پروژه در ازاي آن فقط ســالي يك درصد رشــد 
داشته است: »پیشــرفت فیزيكي كل پروژه حدود 
28 درصد است اما اگر اقدامات عمراني را جدا كنیم 
بعد از 10 سال ساخت خط يك كه از پرمسافرترين 
بخش هاي شهر اســت حدود 56 درصد پیشرفت 

فیزيكي داشته است.« 
اگرچه گفته می شود هوشنگ خندان دل، معاون 
وزير كشور به پیمانكار و كارفرما اخطار داده است اما 

شاهین زاده كه در جلسه حضور داشته است حرف 
ديگري در اين باره دارد: »ايشــان اخطار ندادند اما 
گفتند كه با اين روال مشــكل پروژه حل نمي شود 
كه نه پیمانكار حاضر به افزايش ســرعت كار است 
و نه مردم مي توانند صبر كننــد تا اختلافات حل 
شــود. اين حق مردم است كه هر چه زودتر تكلیف 
روشن شود؛ موضوعي كه نگران كننده است. ايشان 
به عنوان يك حَكَم و داور گفتند كه اگر در يك ماه 
آينده به نتیجه نرسید موضوع را به شوراي عالي فني 
كشور ارجاع مي دهیم تا در اين باره تصمیم بگیرند.« 
او شوراي عالي فني كشور را بالاترين مرجع و حَكَم 
در حوزه قراردادها می داند: »ممكن است در درون 
پیكره دولت رأي صادر شــود اما خوشايند طرفین 
نباشد. آن زمان برای طرفین حق ارجاع به محاكم 
قضائي محفوظ است. ما نگران از دست دادن وقت 
هستیم تا همین الان هم بیشتر از 10 سال زمان از 
دســت داده ايم. اگر همین روال طي شود سه سال 
ديگر پروژه كلا 6 درصد رشد خواهد داشت. اين روال 
روالي نیست كه بتوان به آن امیدوار بود و بايد براي 
آن فكري اساســي كرد چون درحال حاضر پروژه 
تعطیل نیست اما طوري هم نیست كه زمان هاي از 

دست رفته را بتوان جبران كرد.« 
مدیریت منابع مالي پروژه درست نبود

البته هوشنگ شــیرمردي، رئیس شوراي شهر 
اهواز هم در گفت وگو با »شهروند« از اين وضعیت 
گلايه هاي زيــادي دارد. او نگران اســت كه نكند 
با قضائي شــدن پرونده كار از اين كه هست بیشتر 
مسكوت بماند: »اين پروژه بعد از 10 سال هنوز اندر 
خم يك كوچه است.« شیرمردي دلیل عقب ماندگي 
اين پروژه را نبــود مديريت صحیــح مالي پروژه 
مي داند كه نظارت درســتي هم بر آن اعمال نشده 
است: »متاســفانه منابع مالي اين پروژه به درستي 
مديريت نشد. اعتبار براي آن دريافت شد اما جاي 
ديگر هزينه كردند. هر چقدر هم هزينه كرده باشند 
خسارت ديركرد آن خیلي بیشتر از آن پولي است 
كه براي آن صرف شده اســت.« او معتقد است كه 
حالا خطــر زيادي براي قضائي شــدن اين پرونده 
وجود دارد: »پیمانكار، شــركت كیسون است كه 
بودجه مي خواهد اما شركت مترو آن مقدار بودجه 
را ندارد ضمن اينكه شــركت كیسون معتقد است  
كه اضافه كاري كرده اند اما شركت مترو قبول ندارد. 
اصل اختلافات اينهاست و حالا نگران هستیم كه كار 
به مراجع قضائي كشیده شود چون طرفین ادعاهاي 
يكديگر را قبول ندارنــد. طبیعتا وقتي كار به اينجا 
كشیده شود تاخیر كار از اين كه هست بیشتر  و به 

مسائل دامن زده مي شود. 
در ماه هاي گذشــته تلاش هاي زيادي شــد تا 
پیمانكار طــرح را تغییر دهند اما بهمن ماه  ســال 
گذشته طي حكمي از طرف اســتاندار خوزستان 
مديرعامل سازمان قطار شهری اهواز تغییر يافت و 

شهرام شاهین زاده جانشین عباس هلاكويی شد. 
طــول تقريبی خط  يك قطار شــهری اهواز 24 
كیلومتر است كه در نهايت شمال شرق اين شهر را 
به جنوب غرب شهر متصل خواهد كرد و مركز شهر 
و رودخانه كارون  هم در مسیر آن است؛ مسیري كه 
با 24 ايستگاه از نیروگاه زرگان شروع شده و تا میدان 
بقايي و كارخانه نورد هم مي رود. زمان سفر از ابتداي 
خط تا انتهاي آن با سرعت متوسط 70 كیلومتر بر 

ساعت حدود 40 دقیقه برآورد شده است.

شهروند|  وزير بهداشــت دولت دهم می گويد: 
»بسیاری از نمايندگان مجلس با اجرای طرح تحول 
ســلامت مخالف بودند.« قائم مقام وزير بهداشت 
دولت يازدهم پاسخ می دهد: »نمايندگان زيادی هم 
حامی اين طرح بودند و نامه رسمی تعداد زيادی از 
نمايندگان نشــان از حمايت قاطع مجلس از اين 
طرح دارد.« وزير بهداشت دولت دهم ادامه می دهد: 
»سازمان های بیمه گر نیز ورشكست شده اند و حدود 
10 هزار میلیارد تومان بدهكار هســتند. همچنین 
اوراق قرضه می فروشیم كه 8 هزار میلیارد تومان را 
چه كسی پولش را بدهد.« و قائم مقام وزير بهداشت 
دولت يازدهم پاسخش را می دهد: »با اجرای طرح 
تحول نظام سلامت، پرداختی از جیب مردم كم شده 

است.«
اينها تنها بخشی از مناظره پنجشنبه شب، ايرج 
حريرچی، قائم مقام وزير بهداشت و محمدحسین 
طريقــت منفرد، وزير ســابق بهداشــت اســت. 
مناظره ای كه در آســتانه انتخابات دوازدهمین دور 
رياست جمهوری، از شبكه اول سیما برای دومین بار 
با موضوع نقد و بررســی طرح تحول نظام سلامت 
برگزار شــد. حريرچی در گزارشی از فعالیت وزارت 
بهداشــت در چهار  سال گذشــته، با بیان اينكه در 
سه  سال دولت يازدهم، 21 هزار تخت بیمارستانی 
اضافه شد، نقدهايی به ادعاهای وزير سابق بهداشت 
وارد كرد: »میزان رضايتمندی مردم از دستگاه های 
دولتی بســیار بالا رفته و افتخار می كنیم كه رتبه 
يك دستگاه های دولتی را از نظر رضايتمندی مردم 
داريم؛ ولی در زمان شــما )طريقت منفرد( از رتبه 
34 پايین تر نیامده اســت.« حريرچی با اشــاره به 
تشكیل پرونده سلامت برای 66 میلیون و 243 هزار 
نفر در كشور، به وضع دارو اشاره كرد. موضوعی كه 
در مناظره اول مورد انتقاد طريقت منفرد قرار گرفته 
بود: »عمده قیمت بالای دارو در زمان وزارت شما رخ 
داده است چون نابسامانی در اين حوزه وجود داشت. 
در مورد اظهارات شما در مورد دارو، قیمت 848 قلم 
دارو در زمان شما دو برابر شده است حتی چانه زنی 
هم برای كاهش قیمت نكرديد.« حريرچی ادامه داد: 
»در زمان تصدی شما 619 تخت بیمارستانی و در 
زمان دولت دهم 6510 تخت ايجاد شده است و در 
كل دولت نهم هم 7700 تخت افتتاح شده كه با عدد 
16 هزار تختی كه ادعا می كنید، تفاوت آشكار دارد 
و اين در حالی است كه در ســه  سال دولت يازدهم 
21000 تخت اضافه شده است.« به گفته قائم مقام 
وزير بهداشــت، وقتی قیمت دلار در دولت قبل به 
سه هزار تومان و سه هزار و 300 تومان می رسد و تورم 
بالای 20 و 30 درصدی ايجاد می شود، مسلما قدر 
مطلق پرداختی مردم برای مايحتاج زندگی حتی به 
10 برابر هم می رسد و نبايد انتظار ثابت ماندن ارقام را 

داشت بلكه قطعا هزينه های جاری بالا می رود.

حريرچی افزود: »آنچه مردم بــرای هزينه های 
سلامت پرداخت می كنند، نســبت به گذشته به 
قیمت ثابت به طور معنی داری كاهش يافته و براساس 
گزارش سازمان جهانی بهداشت 10 درصد است كه 
معادل 10 هزار میلیارد تومان در يك  ســال است.« 
قائم مقام وزير بهداشت به بازار دارويی هم اشاره ای 
كرد: »در  سال 91 بازار دارويی 5700 میلیارد تومان، 
در  ســال 92 معادل 8200 میلیارد و در ســال 93 
معادل 11200 میلیارد بوده اســت كه در  سال 94 
به 12760 میلیارد رسیده است. با اين ارقام چگونه 
می شود ادعای سه برابر شدن بازار دارو و قیمت دارو 
در دو  سال را داشت. اين درحالی است كه قیمت ارز 
مربوط به دارو از ســال 91 تا 94، 244 درصد رشد 
داشته است و  افزايش میزان بازار دارويی كمتر از اين 
مقدار است در حالی كه تورم عمومی و افزايش مصرف 
هم داشته ايم.« حريرچی خطاب به طريقت منفرد 
ادامه داد: »در زمان تصدی شــما 20 میلیون يورو 
يعنی هفت و نیم میلیون قوطی شــیر خشك وارد 
كشور شد ولی ما حتی يك قوطی شیر خشك هم 
وارد نكرديم و قیمت شیر خشك يارانه ای را ثابت نگه 

داشتیم.«
او با انتقاد از ادعاهای وزير ســابق بهداشت گفت: 
»شــما برای اجرايی كردن برنامه پزشــك خانواده 
و نظام ارجاع در 7  اســتان كشــور حتی موفق به 
اضافه كردن يك پزشك خانواده نشديد اما ما 4 هزار 
و 500 پزشك خانواده به سیستم بهداشت و درمان 

اضافه كرديم.«
 سازمان های بیمه گر ورشکست شده اند

در ادامه اين مناظره، محمد حسین طريقت منفرد، 
وزير سابق بهداشت هم صحبت هايی كرد. اشاره او 
به حرف های وزير بهداشت درباره میزان پرداخت از 
جیب مردم بود: »مردم بدانند كه طبق فرمايشات 
چند روز گذشته وزير بهداشــت پرداخت از جیب 
مردم در بیمارستان های دولتی 37 درصد بوده ولی 
چرا بايد اكنون به 150 درصد افزايش يابد.« او درباره 
يارانه ها هم گفت: »اگر حامل هــای انرژی افزايش 
يابد، مازاد درآمد آن براساس يارانه بايد صرف هزينه 
سلامت مردم شود و اين اتفاق نیفتاده كه با سفسطه 
نمی توان آن را حل كرد.« به اعتقاد طريقت منفرد، 
هزينه ها با اجرای طرح تحول سلامت افزايش يافته 
و در خدمات سرپايی نمی توان منكر دو برابر شدن 
آن شد: »سازمان های بیمه گر نیز ورشكست شده اند 
و حــدود 10 هزار میلیارد تومان بدهكار هســتند. 
همچنین اوراق قرضه می فروشیم كه 8 هزار میلیارد 
تومان را چه كســی پولش را بدهد.« او در ادامه به 
مخالفت بسیاری از نمايندگان مجلس با اجرای طرح 
تحول سلامت اشاره كرد:  »نايب رئیس مجلس قبلی 
در ارتباط با اجرای طرح گفته است كه قانون رعايت 

نشده و نظام پرداخت در اين طرح مبهم است.  
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ایسنا| وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشكی 
می گويد: با وجود كارهای بزرگی كه دركشور صورت 
گرفته، برخی به  دنبال تبلیغ ناامیدی و يأس درجامعه 
هستند.  حسن قاضی زاده هاشمی درمراسم افتتاح 
فاز دوم بیمارستان امام)ره( اسلام آباد غرب با بیان 
اين كه پیشرفت های صورت گرفته دركشور متعلق 
به نظام جمهوری اسلامی اســت، گفت: »كسانی 
كه از بیرون به مــا نگاه می كنند، مجموعه كارهای 
صورت گرفته را دســتاورد نظام جمهوری اسلامی 
می بینند و قوا را از هم جدا نمی دانند، لذا نبايد دست 
به تخريب و ايجاد يأس و ناامیدی درجامعه بزنیم.«  
او يكی از اين اقدامات را درحوزه سیاســت خارجی 
دانست:  »نبايد ايران هراسی شكل گرفته علیه ايران 
را فراموش كنیم كه با تلاش مســئولان رفع شد. 
درگذشته خودمان اين شــرايط را ايجاد كرديم كه 
ظلم كنند، ولی اكنون ورق برگشته و تعامل مناسبی 

با ديگر كشورها داريم.«  وزير بهداشت گفت: »دولت 
خصوصا در يكی، دو ســال گذشــته با مشكلات 
زيادی مواجه بوده، اما با گشايش های صورت گرفته 
امیدواريم روند توســعه و پیشرفت كشور سريع تر 
شــود.«  او در ادامه با بیان اين كه درحوزه بهداشت 
و ســلامت دو نوع نگاه وجود دارد، گفت: »يك عده 
توجه به حوزه بهداشت و درمان را هزينه می دانند 
و می گويند اين كه فردی چند  سال كمتر عمر كند، 
مهم نیست و بايد اعتبارات حوزه بهداشت و درمان 
را صرف امور عمرانی و تولیدی كنیم، اما عده ديگر 
سلامت روحی و جسمی را محور توسعه می دانند.«  
هاشمی با بیان اين كه در دنیا سرمايه گذاری زيادی 
برای حوزه ســلامت می شــود، ادامه داد: »ايران از 
لحاظ اعتبارات حوزه ســلامت رتبه 153 جهان را 
دارد و نبايد فكر كنیم خیلی برای اين حوزه هزينه 

كرده ايم.«  

وزیر بهداشت:  

برخی به دنبال تبلیغ ناامیدی و یأس درجامعه هستند
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